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\ 

 للاتحاد البرلماني الدولي 139الجمعية العامة الـــ 
 والاجتماعات ذات الصلة

 جنيف، سويسرا       
 2018تشرين الأول/أكتوبر  14-18          

 
 

 
 

  في طارئ بند إدراج طلب في النظر
 العامة الجمعية أعمال جدول

 

 ارئ ط بند إدراج طلب
 الدولي البرلماني للاتحاد 139 الجمعية العامة الــ أعمال جدول في

 سرائيلإمُقدم من وفد 
 

لدى الاتحاد البرلماني  سرائيليالإالوفد  رئيس من الأمين العام تلقى ،2018 أكتوبر/  الأول تشرين 15 في
 :بعنوان 139 الجمعية العامة أعمال جدول في طارئ بند لإدراج رفقةم ووثائق طلبا   الدولي

 

 "دور البرلمانات :الأشخاص المفقودين قضيةمعالجة "
 

 ،(الأول المرفق) الطلب يمقدالتي تضمنت ت الرسالة نصمرفقا   139العامة الــ  الجمعية في نو المندوب يجدوس  
 .له دعما  ( الثالث المرفق) قرار ومشروع ،(الثاني المرفق) التفسيرية ذكرةإضافة إلى الم

 

تشرين  15 ثنينالإ يوم سرائيلإ وفد طلب بشأن قرارا   تتخذ أن 139الـــ العامة  الجمعية من طلبي  س  و 
 .2018، الأول/ أكتوبر

 

 البرلماني الاتحاد في عضو لأي يجوز العامة، الجمعية لوائحمن ( 1)الفقرة  11القاعدة  أحكام بموجب
تفسيرية  بمذكرة الطلب هذا يرفق أن ويجب. الجمعية أعمال جدول في طارئ بند إدراج يطلب أن الدولي
 البرلماني للاتحاد الأمانة العامة وتقوم. الطلب يغطيه الذي الموضوع نطاق بوضوح يحدد قرار ومشروع موجزة
 الفور. إلى جميع الأعضاء على القبيل هذا من الطلب وأي وثائق بإرسال الدولي
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 :يلي ما العامة على الجمعية لوائح من (2)الفقرة  11القاعدة  إضافة إلى ذلك، تنص
 

 إجراء طارئ وضع دولي هام حدث مؤخرا  يستلزم اتخاذ بند إدراج طلب يتناول أن يجب (أ)
 رأيه عن الدولي البرلماني الاتحاد يعرب أن المناسب ومن الدولي، المجتمع جانب من عاجل

 الأصوات ثلثي على يحصل ينبغي أن الطلب هذا مثل ولقبول وحشد الاستجابة البرلمانية.
 التصويت. في المشاركة

 حال واحد، وفي طارئ بند سوى أعمالها جدول في تدرج أن للجمعية العامة يجوز لا  (ب)
 من عدد أكبر على الذي يحصل الطلب يقبل المطلوبة، الأغلبية على طلبات عدة حصول

 الإيجابية. الأصوات
واحد، شرط  مقترحاتهم لتقديمها في طلب دمجطارئ  بند لإدراج أكثر أو طلبين لمقدمي يجوز (ج)

 نفسه. الموضوع الأساسية المقترحات أن تتناول
 يسحبه أن بعد موضوع مقترح الطارئ، بالبند المتعلق القرار، مشروع في يدرج أن يجوز لا (د)

 وفي الطلب في له واضحة هناك إشارة تكن لم ما الجمعية العامة، رفضته إذا أو مقدموه،
 الجمعية العامة. اعتمدته الذي الموضوع عنوان
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 قبل  من مين العامالأ إلى وجهةالم المراسلات
  الدولي البرلماني الاتحاد لدى سرائيليالإ الوفد رئيس

 
 

 عزيزي السيد الأمين العام،
 

لدولية االشــــــــــــــعبة البرلمانية  غبتر  ،دوليلقواعد الاتحاد البرلماني امن  11للقاعدة  وفقا   هبأنأودُّ إبلاغكم 
ــــــــــ الجمعية أعمال جدول في طارئ بند دراجلإ طلب تقديم في سرائيليةالإ ـــــــــــ  البرلماني للاتحاد 139العامة الـ

 :بعنوان 2018 تشرين الأول/ أكتوبر 18 إلى 14 من سويسرا جنيف، في ستعقد التي الدولي

 
 "دور البرلمانات :الأشخاص المفقودين قضيةمعالجة "

 
 
 

 بإخلاص،
 

 شاي ناشمان )التوقيع(
 عضو في الكنيست 
 الدولي البرلماني الاتحاد لدى سرائيليالإ الوفد رئيس   
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  البرلمانات دور: المفقودين الأشخاص قضية معالجة

 إسرائيل وفد مقدمة منمذكرة تفسيرية 
 

 في الطوعي غير أو القسري الاختفاء بحالات المعني العامل المتحدة الأمم يقفر ل صدر تقرير أحدث في
 أسباب إنهاو . مختلفة دولة 92 في ونشطة مفتوحة اختفاء حالة 45499 عن أبلغ ،2018 يوليوتموز/
 المبين النحو على الدولي، للمجتمع الأساسية المبادئ من العديد تنتهك لأنها الشديد القلق إلى تدعو
 .أدناه

 

 جميع من ممثلون صاغه الذي الإنسان، لحقوق العالمي الإعلان الدولي المجتمع اعتمد ،1948 عام في
 بالحقوق الاعتراف أن ديباجته في الإعلان وذكر. القانونية التقاليد من مجموعة وعكس العالم مناطق

 هذه وتشمل. العالم في والسلام والعدالة الحرية أساس هو الأشخاص لجميع للتصرف القابلة وغير المتساوية
 .الشخصية الحرية أمور، جملة في الحقوق،

 

 الدولي اليوم أنشئ ،الإنسان وحقوق الدولي للقانون الجسيمة الانتهاكات بهذه توعيةال ةمن أجل زيادو 
تفل، الذي نفقوديللم  مصير إلى الانتباه لفت إلى اليوم هذا ويهدف. أغسطس/آب 30 في عام كل  به يح 

 .القانونيين هميلممث أو/و لأقاربهم معروفة غير سيئة ظروفبو  أماكن في المسجونين الأفراد
 

 - شاؤول أورون والرقيب غولدن هدار الملازم قضية ،خاص بشكل ،الوفد هذا قلق ثيرت من القضايا التيو 
 لأسباب النار إطلاق لوقف صارخ انتهاك وهي 2014 أغسطس/آب 1 في حماس يد ىعل قتلا نالذي

 أفيرا سرائيليينالإ والمدنيين -قبل ساعات بوساطة إليه التوصل تمالذي  المتحدة الأمم عن الصادر ،إنسانية
 .السيد وهشام نغيستوم

 

 زكريا: عركةالم في المفقودين الإسرائيليين الأشخاص إلى الإشارة الأخلاقي الواجب من أنه أيضا   الوفد هذا ويرى
 ،1982 عام يعقوب السلطان معركة بعد اختفائهم عن أ علن الذين فيلدمان وتسفي كاتس  يهودا باومل،

 .1997 عام الجولان في اختفى الذي هيفر غيو  1986 عام لبنانففٌد في  الذي أراد رون المقدمو 
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 البرلمانات دور: المفقودين الأشخاص قضية معالجة
 إسرائيلوفد  من مقدم قرار مشروع

 
 ،الدولي البرلماني للاتحاد 139 عامة الـــال الجمعية إن
 
 الإنساني القانون ويحترم هاومبادئ المتحدة الأمم أهداف يؤيد الدولي البرلماني الاتحاد أن إلى تشير إذ (1)

 ،الدولي
 

 المحاسبة مجال في والتعاون المساعدة بشأن 3220 رقم المتحدة للأمم العامة الجمعية قرار تدرك وإذ (2)
 دعاو  ،1974 عام في اعتمدذي ال ،المسلحة النزاعات في المتوفين أو المفقودين للأشخاص

 معلومات تقديممن أجل  سلطتها حدود في تكون قد إجراءات اتخاذ إلى المسلحة النزاعات أطراف
 المعركة، في المفقودين عن

 

 الاختفاء بحالات المعني العامل المتحدة الأمم لفريق 2015 عام تقرير إزاء القلق يساورها وإذ (3)
 تقوم التي الاختطاف حالات تزايد إزاء المستمر قلقه عن أعرب الذي الطوعي، غير أو القسري

 القسري، للاختفاء أفعال بمثابة تكون قد والتي الدول، غير من الفاعلة الجهات بها
 

 بهذه يتعلق ما في المناسبة التدابير اتخاذ إلى أعلاه المذكور التقرير في العامل الفريق دعوة تدرك وإذ (4)
 ،المسألة هذه بشأن معه الآراء وتبادل العامل الفريق إلى علوماتالم وتقديم المسألة

 

 بعنوان 2017 يونيو/حزيران 8 المؤرخ الأحمر للصليب الدولية اللجنة بيان إلىأيضا   تشير وإذ (5)
 سلطات يحث الذي الدولي الإنساني بالقانون الالتزام حماس على ينبغي :إسرائيل مواطني فقدان
 بالمواطنين الإسرائيليين يتعلق ما في الدولي الإنساني القانون بموجب لتزاماتهابا الامتثال على حماس

. المفقودين عداد في زالوا وما ،2016و 2014 يوليوتموز/ بين ما غزة في فقدوا الذين الخمسة
 اعتقلوا أو سقطوا جنود كونهم  عن النظر بغض المفقودين، الأشخاص أن إلى البيان أشاركذلك، و 

يجب إيلاء يحميهم القانون الإنساني.  -معاد   طرف قبل من تم أسرهم مدنيين أو القتال، أثناء
 الاعتبار الواجب لهم ولعائلاتهم، بموجب القانون،
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 وقف أجل من تعاوني بشكل للعمل الدولي والمجتمع الدولي البرلماني والاتحاد المتحدة الأمم دعوت .1

 الإنساني؛ الدولي القانون انتهاكات
 

 من الفاعلة الجهات على للضغط تعاوني بشكل العمل على العالم أنحاء جميع في البرلمانات ثتح .2
 رهائن؛ واحتجازهم الأشخاص باختطاف تقوم التي الدول غير

 
 الأعمال؛ هذه إدانة على العالم أنحاء جميع في والبرلمانات الدولي المجتمع كذلك  ثتح .3

 
 ؛للمفقودين الدولي اليوم باعتباره أغسطس/آب 30 بيوم الاحتفال إلى البرلمانات دعوت .4

 
 الأشخاص سراح إطلاق على مشترك بشكل العمل على العالم أنحاء جميع في البرلمانات ثتح .5

 التي دولي ا، بها معترف إرهابية منظمة وهي حماس، على لضغطا الخصوص وجه وعلى المفقودين،
 المختطفتين الجثتينو  – السيد وهشام نغيستوم أفيرا - الإسرائيليتين الرهينتين ما زالت تحتجز

 الدولية نةللج بالزيارات السماحوكذلك  إعادتهما، وترفض ،لذين سقطاال سرائيليينالإ جنديينلل
 ؛ظروفهم أو مصيرهم عن معلومات تقديم أو ثالث، طرف لأي أو الأحمر للصليب

 
 .أخرى إرهابية ومنظمات حماس قبل من الإنساني الدولي للقانون الصارخ لإغفالا دينت .6
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Request for the inclusion of an emergency item 

in the agenda of the 139
th

 Assembly of the Inter-Parliamentary Union 
submitted by the delegation of Israel 

 

On 15 October 2018, the Secretary General received a request from the Head of the 
Israeli delegation to the IPU a request and accompanying documents for the inclusion in 
the agenda of the 139

th 
Assembly of an emergency item entitled: 

 
"Addressing the issue of missing persons: The role of Parliaments".  

 
Delegates to the 139

th
 Assembly will find attached the text of the communication 

submitting the request (Annex I), as well as an explanatory memorandum (Annex II) and 
a draft resolution (Annex III) in support thereof. 
 

The 139
th
 Assembly will be required to take a decision on the request of the delegation of 

Israel on Monday, 15 October 2018. 
 

Under the terms of Assembly Rule 11.1, any Member of the IPU may request the 
inclusion of an emergency item in the Assembly agenda. Such a request must be 
accompanied by a brief explanatory memorandum and a draft resolution which clearly 
define the scope of the subject covered by the request. The IPU Secretariat shall 
communicate the request and any such documents immediately to all Members. 
 

Furthermore, Assembly Rule 11.2 stipulates that: 
 

(a) A request for the inclusion of an emergency item must relate to a recent major 
situation of international concern on which urgent action by the international 
community is required and on which it is appropriate for the IPU to express its 
opinion and mobilize a parliamentary response. Such a request must receive a 
two-thirds majority of the votes cast in order to be accepted.  

(b) The Assembly may place only one emergency item on its agenda. Should several 
requests obtain the requisite majority, the one having received the largest number 
of positive votes shall be accepted. 

(c) The authors of two or more requests for the inclusion of an emergency item may 
combine their proposals to present a joint one, provided that each of the original 
proposals relates to the same subject. 

(d) The subject of a proposal that has been withdrawn by its authors or rejected by the 
Assembly cannot be included in the draft resolution submitted on the emergency 
item, unless it is clearly referred to in the request and title of the subject adopted by 
the Assembly. 
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COMMUNICATION ADDRESSED TO THE SECRETARY GENERAL BY 
THE HEAD OF THE ISRAELI DELEGATION TO THE IPU 

 
 
 

15 October 2018 
 

 
 
 
 
 
Dear Mr. Secretary General, 
  
I would like to inform you that in accordance with the provisions of Rule 11 of the Rules of the 
Inter-Parliamentary Union, the Inter-Parliamentary Group of Israel requests the inclusion of an 
emergency item on the agenda of the 139

th
 Assembly, to be held in Geneva from 14-18 October 2018. 

The item reads as follows: 

 

"Addressing the issue of missing persons: The role of Parliaments". 

 

 
 
 
 

Yours sincerely, 
 
 

(Signed) Nachman SHAI 
Member of the Knesset 

Head of the Israeli delegation to the IPU 
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ADDRESSING THE ISSUE OF MISSING PERSONS: THE ROLE OF PARLIAMENTS 
 

Explanatory memorandum submitted by the delegation of Israel 
 
 

 
In its most recent report from July 2018, the United Nations Working Group on Enforced or Involuntary 
Disappearances reported 45,499 open and active cases of disappearances in 92 different States. 
These are cause for grave concern as they violate several of the core principles of the international 
community, as set forth below. 
 
In 1948, the international community adopted the Universal Declaration of Human Rights, which was 
drafted by representatives of all regions of the world and reflected a spectrum of legal traditions. The 
Declaration stated in its preamble that recognition of the equal and inalienable rights of all persons is 
the foundation of freedom, justice and peace in the world. These rights include, inter alia, personal 
liberty. 
 
In order to raise awareness of these grave violations of international law and human rights, the 
International Day of the Disappeared was established, to be marked each year on 30 August. This day 
is intended to draw attention to the fate of individuals imprisoned in places and under poor conditions 
that are unknown to their relatives and/or legal representatives. 
 
Of particular concern to this delegation are the cases of Lt. Hadar Goldin and Sgt. Oron Shaul—who 
were slain by Hamas on 1 August 2014 in a blatant violation of a UN-mandated humanitarian 
ceasefire brokered hours before—and Israeli civilians Avera Mangisto and Hisham al-Sayed. 
 
This delegation further considers it a moral obligation to mention Israeli persons missing in action: 
Zechariah Baumel, Tzvi Feldman and Yehuda Katz who were declared missing after the Battle of 
Sultan Yacoub in 1982, Lt. Col. Ron Arad, who was lost over Lebanon in 1986 and Guy Hever who 
disappeared in the Golan Heights in 1997. 
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ADDRESSING THE ISSUE OF MISSING PERSONS: THE ROLE OF PARLIAMENTS 
 
 

Draft resolution submitted by the delegation of ISRAEL 
 
 

  The 139
th
 Assembly of the Inter–Parliamentary Union, 

 
(1)  Recalling that the Inter-Parliamentary Union shares the objectives and principles of the 
United Nations, and respects international humanitarian law, 
 
(2)  Mindful of the United Nations General Assembly Resolution 3220 on Assistance and 
cooperation in accounting for persons who are missing or dead in armed conflicts, adopted in 1974, 
which called on parties to armed conflicts to take such action as may be within their power to provide 
information about those who are missing in action, 
 
(3)  Concerned by the 2015 report of the United Nations Working Group on Enforced or 
Involuntary Disappearances, which expressed continued concerned at the increasing instances of 
abductions carried out by non-State actors, which may be tantamount of acts of enforced 
disappearance, 
 
(4)  Mindful of the call by the Working Group in the aforementioned report to take appropriate 
measures in relation to this issue and to provide information to, and share views on this matter with, 
the Working Group, 
 
(5)  Further recalling the International Committee of the Red Cross (ICRC) statement of 
8 June 2017 entitled Missing Israeli Nationals: Hamas must abide by international humanitarian law 
which urged Hamas authorities to comply with their obligations under international humanitarian law 
with regard to the five Israeli nationals who went missing in Gaza between July 2014 and 2016, and 
remain unaccounted for. The statement further noted that missing persons, regardless of their 
status-fallen or captured soldiers during fighting, or civilians taken captive by an adverse party—are 
protected by humanitarian law. They and their families must be shown due regard under the law, 
 
 

1.  Calls on the United Nations, the Inter-Parliamentary Union and the international 
community to work cooperatively in order to stop violations of international humanitarian 
law; 

 
2.  Urges parliaments worldwide to work cooperatively to put pressure on non-State actors 

that abduct persons and hold them hostage; 
 
3.  Further urges the international community and parliaments worldwide to condemn such 

actions;  
 
4.  Calls on parliaments to mark 30 August as the International Day of the Disappeared; 
 
5.  Urges parliaments worldwide to work jointly on the release of missing people, and in 

particular to put pressure on Hamas, an internationally recognized terrorist organization, 
that continues to hold hostage two Israeli civilians—Avera Mangisto and Hisham 
al-Sayed—and the abducted bodies of two fallen Israeli soldiers, and refuses to return 
them, allow ICRC visits or visits by any other third party, or provide information about their 
fate or conditions; 

 
6.  Condemns the flagrant disregard of international humanitarian law by Hamas and other 

terrorist organizations. 


